

Title (en)  
Roof edge tiles

Title (de)  
Dachrandziegel

Title (fr)  
Tuiles destinées à être disposées en bordure inférieure d'un toit

Publication  
**EP 0989253 A1 20000329 (FR)**

Application  
**EP 98420167 A 19980925**

Priority  
EP 98420167 A 19980925

Abstract (en)

The edging tile is used with main tiles (9) having a curved section (7) with an extension along one side (8). The front edge of the extension which forms the lower edge of the roof is set back from the edge of the curved section. The edging tile has a curved section (2) which only extends from a short distance under the front of the main tile and a plate (3) which fits under the corresponding section of the main tile. The plate (3) has a lower section (4) at the front and a higher upper section (5). The two sections are separated by a step (6) which is parallel with the front of the extension of the main tile. The step is equal in height to the width of rib on the underside of the plate and is close to the front edge of the main tile. A tenon (10) extends from the lower surface of the plate to ensure that the tile is held in place on a slate batten.

Abstract (fr)

Tuile destinée à être associée à des tuiles principales comportant un cornet et un plateau dont les bords avant sont décalés. Cette tuile comprend une partie en forme de cornet (2) et une partie en forme de plateau (3), destinée à être placée sous respectivement le cornet et le plateau d'une tuile principale, le bord avant du plateau (3) étant aligné avec celui du cornet (2), le plateau (3) comportant deux surfaces, une surface inférieure (4) située du côté de l'avant disposée plus bas qu'une surface supérieure (5) située plus en arrière, ces deux surfaces (4, 5) étant séparées par un décrochement (6) sensiblement parallèle au bord avant de la tuile, et situé à une distance de ce bord sensiblement égale à la distance entre les bords, avant du cornet et du plateau d'une tuile principale. Ce décrochement (6) étant de hauteur égale à l'épaisseur d'une nervure ménagée sous le plateau (8) et à proximité du bord avant d'une tuile principale (9), au moins un tenon (10) faisant saillie de la face inférieure du plateau (3) pour réaliser l'accrochage de la tuile sur un liteau. <IMAGE>

IPC 1-7

**E04D 1/30**

IPC 8 full level

**E04D 1/30** (2006.01)

CPC (source: EP US)

**E04D 1/30** (2013.01 - EP US); **E04D 2001/303** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [E] FR 2763975 A1 19981204 - IND REGIONALE BATIMENT [FR]
- [A] FR 2516130 A1 19830513 - MARSEILLE MEDITERRANEE TUILERI [FR]
- [A] US 5661940 A 19970902 - WIENS CLIFFORD [US]
- [A] FR 2576347 A1 19860725 - LAURAGAIS TUILERIES BRIQ [FR]

Cited by

EP1277893A1; FR2827622A1

Designated contracting state (EPC)

BE CH CY DE ES FR GR IT LI LU MC NL PT

DOCDB simple family (publication)

**EP 0989253 A1 20000329; EP 0989253 B1 20031029**; DE 69819326 D1 20031204; DE 69819326 T2 20040513; ES 2209089 T3 20040616;  
PT 989253 E 20040130

DOCDB simple family (application)

**EP 98420167 A 19980925**; DE 69819326 T 19980925; ES 98420167 T 19980925; PT 98420167 T 19980925